
                                           P r o t o k ó ł   Nr XIX/2008

    z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 19 czerwca 2008r. w godz. od 900 do 1110.

I.  Otwarcie.
             Otwarcia  sesji o godz. 900 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czesław

Moch witając: Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, radnego Rady Powiatu
Sławomira Wąsiewskiego, kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Mariusza
Krawczyka, dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie Grzegorza Fenglera i
sołtysów.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik do protokołu.
Sołtys Łuczak spóźniła się przybywając  na obrady w trakcie omawiania punktu 7
porządku obrad.
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 14
radnych, co stanowi kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.
Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.
Nieobecny był radny Grzegorz Warmuz.

II. Przedstawienie porządku obrad.
               Porządek  obrad przedstawiony przez Przewodniczącego Rady:
1. Otwarcie.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XVIII

sesji.
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz z

wykonania uchwał Rady.
7. Stan bezrobocia w powiecie i gminie oraz podejmowanie działań w celu jego

ograniczenia.
8. Rozpatrywanie projektów uchwał:

- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości,
- w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu

wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości,
- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2008 rok.

9. Wolne głosy i wnioski.
10. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej

sesji.
11. Zamkniecie obrad.
Do porządku obrad nie zgłoszono wniosków, przyjmując go jednogłośnie 14 głosami "za".

  ad.3  Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy.
               Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Szymendera przedstawił pozytywną
opinię treści protokołu z XVIII sesji Rady.
Protokół przyjęty został bez uwag 14 głosami "za".

ad.4  Interpelacje i zapytania radnych.
             Zgłoszone interpelacje:
Radny Józefiak  - naprawić drogę Sławoszew  Nowa Wieś,
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- wykosić trawę na łukach dróg.

Radny Szyszka wnioskował o zabezpieczenie studzienek kanalizacyjnych na ul. Kołłątaja.

 ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie od
XVIII sesji.
              Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie  międzysesyjnym:

- uczestniczył w odbiorze technicznym oczyszczalni ścieków w Wyszkach,
- na zaproszenie Marszałka Województwa Wielkopolskiego  brał udział w spotkaniu

w Zawidowicach z okazji Dnia Samorządowca,
- uczestniczył w podsumowaniu projektu "Przyjazna Szkoła" w Gimnazjum w Woli

Książęcej,
- brał udział w krosie rowerowym w Woli Książęcej organizowanym przez

Społeczną Gminną Radę Sportu,
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów na dzisiejszą sesję Rady,
- brał udział w posiedzeniach obu komisji Rady.

Do informacji złożonej przez Przewodniczącego nie wniesiono uwag.
             Następnie Przewodniczący przypomniał, że na posiedzeniach obu komisji Rady
zapoznał radnych z pismem Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w Kotlinie z dnia 2
czerwca 2008r. w sprawie boiska - Orlik 2012.
Przewodniczący zaproponował, aby pismo to przekazać Wójtowi, bowiem sprawa ta
związana jest z budżetem.
Przewodniczący poinformował, że Gmina uczestniczy w programie " Moje Boisko - Orlik
2012" zgłaszając swój udział w Urzędzie Marszałkowskim. Gmina Kotlin jest w
harmonogramie realizacji na rok 2010.
Dalej Przewodniczący wyjaśniał, że z ustawy samorządowej jak i z ustawy o finansach
publicznych wynika, że sprawy budżetu  należą do Wójta.
O przekazaniu sprawy Wójtowi poinformuje Radę Rodziców.
Nie widząc innych propozycji Przewodniczący powiedział, iż uważa, że Wysoka Rada
akceptuje Jego propozycję.
Za przekazaniem pisma Wójtowi Gminy było 14 radnych.

 ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz z
wykonania uchwał Rady.
              Sprawozdanie  z realizacji uchwał i  o wydanych zarządzeniach  przedstawione
przez Wójta stanowi załącznik do protokołu.
Następnie Wójt poinformował o ważniejszych czynnościach:
- podpisaniu arkuszy organizacyjnych szkół na rok szkolny 2008/2009 informując o
   zmianach  jakie zajdą : w Przedszkolu będzie 5 oddziałów, o 1 więcej niż obecnie,
  w Szkole Podstawowej w Magnuszewicach nie będzie "O", w Szkole Podstawowe
  w    Woli Książęcej będzie 6 oddziałów, o 1 mniej niż obecnie,
- oddaniu do użytku w planowanym terminie rozbudowanej oczyszczalni ścieków
  w Wyszkach. Koszt oczyszczalni to 2.018.354,18 zł.  Ścieki odpływające spełniają normy
  określone w pozwoleniu wodno-prawnym na użytkowanie oczyszczalni.
- ogłoszono przetarg na budowę drogi Wola Książęca - Wysogotówek,
- zlecono opracowanie dokumentacji technicznej na budowę drogi Kurcew - Ameryka,
- wybrano wykonawcę na powierzchniowe utwardzenie. Cena kosztorysowa to 65.515,44
  zł  brutto, cena ofertowa 53.680,- zł.
- w opracowaniu jest dokumentacja techniczna na oświetlenie uliczne w: Sławoszewie,
  Racendowie, Kotlinie i Wilczy,
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- od 20 kwietnia Urząd Gminy jest poddany okresowej co czteroletniej kontroli RIO.
  Kontrolę wydłużono do 80 dni, a to dlatego, że na zlecenie NIK-u kontrolą objęto
  gospodarkę mienia komunalnego za okres 2006 i 2007 roku z uwagi na duże dochody
  uzyskane ze sprzedaży mienia - sieci gazowej.
  Sprawozdanie złożone przez Wójta przyjęto jednogłośnie bez uwag.

ad.7  Stan bezrobocia w powiecie i gminie oraz podejmowanie działań w celu jego
       ograniczenia.

             Informację o stanie bezrobocia stanowiącą załącznik do protokołu przedstawił
dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie Grzegorz Fengler.
Dyskusja.
Sołtys Kostrzewski powiedział, iż zna przynajmniej 10 osób, które nie chcą podjąć pracy.
Przewodniczący Rady pytał czy osoby które otrzymują ofertę pracy i z niej nie korzystają
są tak "zdolni", że  błyskawicznie wyliczają, że można uzyskać środki z innych  form
pomocy, nie podejmując pracy.
Dyrektor odpowiedział, że tak.
Radny Wodniczak pytał jaka płaca proponowana jest przez pracodawców.
Dyrektor odpowiedział, że jest to kwota 2 tys. zł i są także oferty z najniższą płacą.
Radny Szyszka uważał, że nie należy traktować bezrobotnych tak, że muszą podjąć każdą
pracę. Jeżeli osoba dojeżdża do pracy do Kalisza i wychodzi na zero, to jest coś nie tak.
Poza tym warunki pracy stworzone przez pracodawców są fatalne. Zdaniem radnego
należy wczuć się w sytuację bezrobotnego, który ma 20 letni staż pracy, a teraz musi za
500 czy 600 zł pracować. Jest natomiast pewna grupa osób, które nie podejmą pracy -
uważał radny.
Przewodniczący Rady pytał kto kontroluje warunki pracy i czy Urząd Pracy też  jest
upoważniony do kontroli.
Dyrektor odpowiedział, że kontroluje Inspekcja Pracy. Dyrektor potwierdził, że jedną
miarą nie można mierzyć wszystkich bezrobotnych. Jest pewna grupa, która z różnych
przyczyn nie może znaleźć zatrudnienia. Z osobami tymi prowadzone są rozmowy
doradcze i Urząd Pracy chce pomóż tym ludziom - zapewniał dyrektor. Są także takie
firmy z którymi współpracuje się  bardzo ciężko. Bardzo dobrą współpracę ma Urząd
Pracy z Inspekcją Pracy, która przyjęła także kontrolę legalności zatrudnienia  i jeżeli są
sygnały od osób z zewnątrz, że dany pracodawca wykorzystuje pracowników, to  Urząd
Pracy zgłasza takie przypadki do Inspekcji Pracy.
Radny Skowron pytał czy osoba jest wykreślana z listy bezrobotnych gdy nie podejmie
ponownie pracy w miejscu w którym została  wykorzystana.
Dyrektor odpowiedział, że są uwzględniane indywidualne przypadki, ale zdarza się też, że
są osoby wykreślane.
Radny Szyszka pytał  czy osoba, która odmówi udziału w  szkoleniu jest wykreślana.
Radny informował, że kobiety otrzymały pisma o szkoleniu.
Dyrektor odpowiedział, że osoby te wykreślane są z ewidencji.
Sołtys Łuczak pytała o pomoc dla studentów .
Dyrektor odpowiedział, że nie ma ofert pracy sezonowej dla studentów w okresie wakacji.
Radna Antczak pytała jak jest ze środkami na staże  do końca roku.
Dyrektor odpowiedział, że wniosek o środki złożono  w miesiącu lutym. W najbliższym
czasie dojdzie do skutku podpisanie umowy z Wojewódzkim Urzędem Pracy w Poznaniu
i będą środki. Wniosków o staże jest dużo - informował dyrektor.

 



                                                              - 4 -
Radny Szyszka uważał, że w Urzędzie Pracy powinna być wyodrębniona komórka
zajmująca się pracą dla studentów , wymieniając takie prace jak: sprzątanie, czyszczenie
okien, koszenie trawników.
Informacja o stanie bezrobocia w gminie Kotlin stanowi załącznik do protokołu.
Ogłoszenie 5 minutowej przerwy.

    ad.8 Rozpatrzenie projektów uchwał.
                Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie
opinii komisji dotyczącej projektów uchwał.
                Przewodniczący Komisja  Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała przedstawił pozytywną opinię
dotyczącą projektów uchwał.
Następnie omówił stan świetlic wiejskich, który sprawdzała Komisji w dniu 17 czerwca br.
i tak: w Kurcewie - stan ogólny dobry, w Sławoszewie: do wymiany okna i podłoga, do
przerobienia kanalizacja,w Racendowie - obiekt do kapitalnego remontu, w Woli Książęcej
- stan dobry, a dużo pracy wykonano społecznie  przy zaangażowaniu pani sołtys , w
Twardowie - konieczność budowy sanitariatów, w Wilczy - obiekt  bardzo ładny po
remoncie. Członkowie Komisji przebywali również na oczyszczalni ścieków w Wyszkach
, która funkcjonuje prawidłowo.
             Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Zdzisław
Wodniczak przedstawił  pozytywną opinię projektów uchwał  oraz  realizacji inwestycji
w bieżącym roku. Informował również o pobycie członków Komisji w terenie na
oczyszczalni ścieków w Wyszkach.
Następnie poinformował o piśmie Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w Kotlinie
z którym  Przewodniczący Rady zapoznał członków Komisji na posiedzeniu w dniu 18
czerwca br. dotyczącym budowy boiska  w ramach programu " Moje Boisko - Orlik 2012".
Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja uważa, iż nie ma możliwości
przeznaczenia środków na budowę boiska z uwagi na to, że w budżecie Gminy na rok
2008 nie planowano środków na ten cel. Przewodniczący Komisji poinformował, że w
przyszłości Komisja wróci do tego tematu.
Odczytanie przez Przewodniczącego Rady projektów uchwał i głosowanie:
1) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.

Projekt dotyczy nieruchomości w Wyszkach- rozpoczęta budowa wraz z parkiem.
Uchwała Nr XIX/82/2008 podjęta została jednogłośnie  14 głosami "za".

2) w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu
      wzrostu  wartości nieruchomości w wyniku budowy urządzeń infrastruktury
      technicznej.
      Uchwała Nr XIX/83/2008 podjęta została 13 głosami  "za", przy 1 głosie przeciwnym
      (radnego Szyszki).
      Uchwalona wysokość stawki procentowej opłaty adiacenckiej wynosi 20% różnicy
      między wartością jaka nieruchomość miała przed wybudowaniem urządzeń
      infrastruktury technicznej, a wartością jaką nieruchomość ma po ich wybudowaniu.
3) w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej naliczanej
      z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości.
      Uchwała Nr XIX/84/2008 podjęta została 14 głosami "za".
      Uchwalona wysokość stawki procentowej opłaty wynosi 10% różnicy wartości
      nieruchomości sprzed i po dokonaniu  podziału.
4) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na rok 2008.

Uchwała podjęta została 14 głosami  "za".
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Uchwały stanowią załączniki do protokołu.

     ad.9 Wolne głosy i wnioski.
            Zgłoszone wnioski:
Radny Skowron wnioskował o:

- wprowadzenie ograniczenia prędkości na ul. Teodorowskiej do 50km/h,
- wybudowanie muld na ul. Słowackiego.

Sołtys Łuczak:
- pytała co jest z budową kanalizacji i remontem boiska sportowego w Magnuszewicach,
- wnioskowała o:

- wykaszanie rowów przy drogach po obydwóch stronach, nie tylko od jezdni,
- obcięcie lip przy drodze Magnuszewice - Wyszki,
- usunięcie śmieci z rowu przy drodze Magnuszewice - Prusy.

Sołtys Żurek wnioskował o wykaszanie trawy na łukach dróg oraz załatanie dziur na
drogach powiatowych. Sołtys informował, że barierki przy drogach są niewidoczne,
bowiem są zarośnięte  trawą. Sołtys proponował, aby delegacja  składająca się z 3 radnych
i 2 sołtysów pojechała na sesję Rady Powiatu i przypomniała o istnieniu gminy Kotlin.

 ad.10 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej
sesji.
             Odpowiadając na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Wójt poinformował, że:
-  wysypisko śmieci czynne jest od poniedziałku do piątku. Ponad 90% mieszkańców
   usuwa odpady poprzez umowy z firmami wywożącymi odpady. Przy wywozie gruzu i
   ziemi można umówić się na odpowiednią godzinę w sobotę. W sobotę przyjmowane są
   odpady z cmentarzy.
-  na ulicy Teodorowskiej jest ograniczenie tonażu do 12 ton o które wnioskował radny,
-  o koszeniu trawy na rowach, ścinaniu poboczy wysłano pismo do Zarządu Dróg
   Powiatowych w Jarocinie, skąd otrzymano odpowiedź, że w roku 2008 na terenie gminy
   Kotlin wykonano ścinkę poboczy przy drodze Tarce- Wysogotówek - Wola Książęca.
   Wykaszanie poboczy przy drogach powiatowych będzie realizowane w takim zakresie
   jak w latach ubiegłych w ramach możliwości sprzętowych Zarządu Dróg. Zarząd
   poinformował, także, że wykonano remonty cząstkowe grysem i emulsją odcinka drogi
   Sławoszew - Kurcew oraz pozostałych dróg powiatowych na terenie gminy Kotlin.
- chodnik przy ul. Rymarkiewicza będzie naprawiony w dniu dzisiejszym,
- plac przy sklepie "DINO" pozostaje bez zmian , nie naprawiony,
- nawierzchnie na ulicy Dworcowej może uda się poprawić,
- na wiosnę nazbierano z rowów 3 przyczepy śmieci.
            Odpowiadając na wnioski zgłoszone w dniu dzisiejszym Wójt odpowiedział:
- Gmina Kotlin nie jest w stanie wszystkiego zrobić na drogach. Wykaszane są place,
  krzyżówki, najważniejsze odcinki.
- budowa kanalizacji w Magnuszewicach musi poczekać za środkami europejskimi, a do
  dnia dzisiejszego  nie ruszył żaden program,
- ul. Teodorowska, to teren zabudowany i jest tam 50 km/h i należy tylko przestawić
   tablicę białą z budynkami i będzie obowiązywać ograniczenie  prędkości 50 km/h,
- jeżeli uda się wybudować ul. Norwida, to ulica Słowackiego będzie ulica wewnętrzną i
  nie wiadomo, czy muldy te wówczas będą potrzebne,
- studzienkę na ul. Kołłątaja można przykryć włazem stalowym i to jest wada, że można go
  sprzedać.
  Radny Szyszka poinformował, że można przykryć je włazem plastikowym.
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- dziury na drodze Sławoszew Nowa Wieś zostaną załatane,
- remont boiska w Magnuszewicach wprowadzono do budżetu  Gminy i zawarta zostanie
  umowa  na zaprojektowanie nawierzchni i trybun oraz ogrodzenia. Nie przewiduje się
  w projekcie nadbudowy świetlicy na tym boisku.  Remont przewiduje się w  latach 2009
  - 2010.Remont boisko  przygotowywany jest pod  środki z programu "Odnowy  wsi".
               Następnie radny Rady Powiatu Sławomir Wąsiewski poinformował, że na sesji
Rady Powiatu wystąpi z interpelacją, aby w odpowiedzi podawane były terminy w których
spodziewać się można wykonania zadań.
Radny przyznał, że jak z ubolewaniem patrzy, nie widać gospodarza jeżeli obserwuje się
drogi powiatowe i to nie tylko w gminie Kotlin, ale także w całym powiecie. Na dzień
dzisiejszy  pobocza dróg powinny być już wykoszone.
               Radny Jerzy Szymczak zabierając głos wnioskował o wybudowanie muld na
ulicach: Kosińskiego, Kościuszki i Powstańców Wlkp. na których zdaniem radnego
urządzany jest tor wyścigowy oraz o przykrycie studzienek kanalizacyjnych na ul.
Spółdzielców i  ul. Słowackiego przy boisku szkolnym.

    ad.11 Zamknięcie obrad.
               Dziękując wszystkim za udział w sesji Przewodniczący Rady zamknął o
godz.1110 XIX sesję Rady Gminy Kotlin.

Protokółowała: Paterczyk K.                         Komisja Rewizyjna:

1. Przewodniczący Józef Szymendera .................................

2. Członek Zofia Antczak                    .................................

3. Członek Andrzej Sitnik                    .................................

 


